
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 26. maj 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

 

Spørgsmål 407

Ministeren bedes opgøre, hvor store grundskyldsstigningerne har været 
for en gennemsnitlig boligejer årligt siden 2001. Tallene bedes opgøres i 
beløb og procent samt fordelt på kommuner.

Spørgsmål 408

Ministeren bedes opgøre, hvor mange boligejere der siden 2001 har 
oplevet hhv. en stigning og et fald i de samlede boligskatter. Tallene 
bedes opgøres årligt.

Spørgsmål 409

Ministeren bedes opgøre, hvor mange boligejere der skønnes at opleve 
hhv. en stigning og et fald i de samlede boligskatter, når den nye 
boligskatteaftale træder i kraft.

Spørgsmål 410

Ministeren bedes opgøre, hvor meget mindre boligskatterne samlet set er 
i 2040 som følge af den nye aftale. Ministeren bedes sammenligne med 
en situation, hvor de nuværende regler stadig er gældende.

Spørgsmål 411

Ministeren bedes opgøre, hvor meget boligskatten er steget årligt siden 
2001 for en gennemsnitlig LO-familie, der bor i eget hus. Tallene bedes 
opgøres i procent.
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Skatteudvalget 2016-17
SAU Alm.del foreløbigt svar på spørgsmål 411
Offentligt



Spørgsmål 412

Ministeren bedes opgøre, hvad en gennemsnitlig boligejer, der bor i eget 
hus, årligt sparer fra 2021-2040 som følge af skatterabatten i 
boligskatteaftalen. Ministeren bedes sammenligne med en situation, hvor 
de nuværende regler stadig er gældende.

Spørgsmål 413

Ministeren bedes opgøre, hvad boligskatternes andel af de samlede 
skatteindtægter var årligt fra 2001-2016.

Spørgsmål 414

Ministeren bedes opgøre boligskatteaftalens effekt på ginikoefficienten for 
årene 2025, 2030, 2035 og 2040. 

Spørgsmål 415

Ministeren bedes for årene 2001-2016 opgøre hver enkelt kommunes 
gennemsnitlige årlige grundskyldsstigning. Tallene bedes opgøres i 
procent.

Spørgsmål 416

Ministeren bedes opgøre, hvor meget grundskylden er steget for den 
gennemsnitlige boligejer fra 2001-2016. Tallene bedes opgøres i beløb og 
procent.

Spørgsmål 417

Ministeren bedes opgøre, hvor meget grundskylden ville stige årligt for 
den gennemsnitlige boligejer fra 2021-2040, hvis de nye regler ikke trådte 
i kraft. Tallene bedes opgøres i kroner.

Spørgsmål 418

Ministeren bedes opgøre, hvor stort provenuet fra boligskatten ville have 
været i 2040 med de nuværende regler. Ministeren bedes sammenligne 
med en situation, hvor den nye aftale er trådt i kraft. 

Spørgsmål 419

Ministeren bedes opgøre, hvor mange boligejere der ville have været 
omfattet af et knæk i ejendomsværdiskatten på 3,75 mio. kr. som 
foreslået af Socialdemokratiet, sammenlignet med det endelige knæk ved 
7,5 mio. kr. Tallene bedes opgøres som differencen i antallet af 
boligejere, der vil være omfattet. 
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Svarene bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk

På udvalgets vegne

Lea Wermelin (S)

formand

3/3Udskrevet 26-05-2017 Kl. 10:10:14


